

The Secretary of State for External Affairs, the Honourable Mitchell Sharp, announced today that the second Canada-New Zealand Consultative Committee Meeting would take place in Wellington, New Zealand, February 19-21. The Canadian Delegation will be led by the Minister of Regional Economic Expansion, the Honourable D. C. Jamieson, and will include officials of the Departments of External Affairs, Industry, Trade and Commerce, Finance and Agriculture, as well as the High Commissioner to New Zealand and officers of his mission. The New Zealand Delegation will be headed by the Honourable J. A. Walding, Minister of Overseas Trade, who is also Associate Minister of Foreign Affairs, and will include officials from appropriate New Zealand Government Departments.

The decision to create the Consultative Committee came as a result of Prime Minister Trudeau's visit to New Zealand in May 1970, at which time Mr. Trudeau and the then Prime Minister of New Zealand, Sir Keith Holyoake, exchanged letters setting out the Committee's terms of reference which call for periodic consultations primarily on economic/commercial matters. However, the Committee can discuss other items such as international political developments and, in fact, the agenda for the meeting this month covers a broad range of subjects of mutual interest in the political, economic, commercial and scientific fields.

* * *

Le Secrétaire d'Etat aux Affaires extérieures, M. Mitchell Sharp, annonce aujourd'hui que la seconde rencontre du Comité consultatif Canada-Nouvelle-Zélande aura lieu à Wellington, Nouvelle-Zélande du 19 au 21 février prochain. La délégation canadienne sera conduite par le ministre de l'Expansion économique régionale, M. D. C. Jamieson, et comprendra des fonctionnaires officiels des ministères des Affaires extérieures, de l'Industrie et du Commerce, des Finances, et de l'Agriculture ainsi que le Haut-Commissaire canadien près la Nouvelle-Zélande et des agents de sa mission. La délégation de la Nouvelle-Zélande sera conduite par M. J. A. Walding, ministre du Commerce outre-mer, et comprendra des fonctionnaires officiels des ministères responsable de la Nouvelle-Zélande.

La décision de créer un comité consultatif est venue à la suite de la visite du premier ministre Trudeau en Nouvelle-Zélande au mois de mai 1970, au cours de laquelle M. Trudeau et Sir Keith Holyoake, premier ministre de la Nouvelle-Zélande ont procédé à un échange de lettres qui a créé le mandat de ce comité pour des rencontres de consultations périodiques principalement dans les domaines de l'économie et du commerce. Cependant, le comité peut aussi discuter d'autres domaines comme ceux des développements dans les affaires internationales, d'ailleurs, l'agenda pour la prochaine réunion du comité, ce mois-ci, s'étend sur plusieurs sujets d'intérêt mutuel dans les domaines politique, économique, commercial ainsi que scientifique.